

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့(၁. ၄. ၂၀၁၃)  
ရက်နေ့တွင် နမ့်စန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်  
ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၅) ဖြစ်ပါတယ်။ နမ့်စန်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းသူရိန်ဦးရဲ့ အဆိုကိုတင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး၊ နမ့်စန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားရပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တစ်ကွ ကြွရောက်လာကြတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ နမ့်စန်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းသူရိန်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ယနေ့ကျင်းပတဲ့ ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေးမှာ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏အခက်အခဲများကို ပိုမိုဖြေရှင်းနိုင် ရန် လက်တွေ့အမှန်တစ်ကယ်အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီ အသစ်များကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်း ရန် အဆိုကို တင်သွင်းသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားရပါသောလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ယခုဆိုလျှင် ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သက်တမ်းဟာ (၂)နှစ်ပြည့်မြောက် ကျော်လွန်သွားပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအတွင်း ပြန်လည် သုံးသပ်ကြည့်မယ်ဆိုလျှင် လွှတ်တော်အစည်းအဝေး ရက်နည်းပါးခဲ့မှုကြောင့်သော် လည်းကောင်း၊ လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီအစည်းအဝေးများ နည်းပါးခဲ့မှုကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ရေးရာလှုပ်ရှားမှုများ ကျေနပ်အားရစရာနည်းပါးခဲ့ရတယ်လို့ ပွင့်လင်းစွာ ရှေးဦးစွာ ပြောချင်ပါတယ်။ ပြည်သူ့ အမျိုးသား၊ ပြည်ထောင်စု စတဲ့ လွှတ်တော်အသီးသီး မှာတော့ လိုအပ်တဲ့ လွှတ်တော်ရေးရာ ကော်မတီများ အဖွဲ့အစည်းများ ဖွဲ့စည်းပြီးတော့ ထောင့်စုံဘက်စုံ အကွက်စေ့စေ့လုပ်ဆောင် နေမှုများကို လေးစားအတုယူဖွယ် မြင်တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ပြည်နယ်လွှတ်တော် မှာလည်း ထို့နည်းတူဖွဲ့စည်းသွားရန်ဖြင့် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ လုပ်ဆောင်လာနိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်ဒီအဆိုလေးကို တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ပထမဆုံးအနေနဲ့ အကြံပြုလိုတဲ့ ကော်မတီကတော့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် အတွင်းဖြေကြားခဲ့သော ကတိ၊ အာမခံချက် များအား အစိုးရအဖွဲ့မှ အကောင်အထည်ဖော်မှုကို လေ့လာဆန်းစစ်ရေးကော်မတီ ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ထိုကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်းအားဖြင့် မိမိတို့ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများအား အစိုးရအဖွဲ့၏ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ပိုမိုသေချာတိကျရှင်းလင်းစွာ ဖြေကြားပေးနိုင်မှာဖြစ်သလို ဥပဒေပြု ရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာ (၂)ရပ်အကြားမှာရှိတဲ့ **Check and Balance** ပိုမိုညီမျှမှု ကိုလည်း ရှိစေမှာဖြစ်တဲ့ အတွက်ကြောင့် အဲဒီကော်မတီကို ကျွန်တော် အကြံပြုလိုပါတယ်။

နောက်ထပ်အကြံပြုလိုတဲ့ ကော်မတီကတော့ တိုင်တန်းစာစိစစ်ရေးကော်မတီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ ပြည်သူလူထုအားလုံးကို ကိုယ်စားပြုတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ လာရောက်စုဝေးတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကြီးဖြစ်ပါတယ်။ ထို့အတူ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ ပြည်သူလူထုများရဲ့ ဒုက္ခပြဿနာဟာ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်နဲ့ တိုက်ရိုက် သက်ဆိုင်နေပါတယ်။ အဲဒီအတွက်ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များကိုသော်လည်းကောင်း ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ထံသို့သော်လည်းကောင်း၊ လိပ်မူပြီးတိုင်ကြားလာတဲ့ တိုင်ကြားစာများကို စိစစ်ပြီးတော့ ပြည်နယ်အစိုးရနှင့် ညှိနှိုင်းကာ ပြည်သူတွေရဲ့ ပြဿနာကိုပိုမိုလျင်မြန် ချောမွေ့စွာ ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ တိုင်တန်းစာစိစစ်ရေးကော်မတီဆိုပြီးတော့ ပြည်သူများ၏ ကိုယ်စားလေးလေးနက်နက် အကြံပြုတင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

နောက်ဆုံးတစ်ခုကတော့ ဘတ်ဂျတ်စိစစ်ရေးကော်မတီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘတ်ဂျတ်စိစစ်ရေးကော်မတီ ဖွဲ့စည်းခြင်းအားဖြင့် ယခုလိုမျိုးရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရဌာနအသီးသီးမှ တင်သွင်းလာတဲ့ ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းကို ကော်မတီမှ သေချာစွာစိစစ်အတည်ပြု နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဝန်ခံရရင် ကျွန်တော်တို့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေဟာ ဒီစာရင်းဇယားအပိုင်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အတွေ့အကြုံရှိ တယ်ဆိုတာ အလွန်တစ်ရာနည်းပါးလှပါတယ်။ ထို့အတွက်ကြောင့် ယခုလိုမျိုးဘတ်ဂျတ်ကို တင်သွင်းလာပြီး နှစ်ရက်သုံးရက်အတွင်း ထိုများပြားလှသော စာရင်းဇယားများအား လက်ခံယုံကြည်စွာဖြင့် အတည်ပြု ပေးခြင်းဟာဖြင့် ကျွန်တော့်အနေနဲ့ပြောရရင် တစ်ကယ်ကိုမသိလို့သာ အတည်ပြုပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါ တယ်။ စာရင်းဇယားတွေကို နားလည်မှုနည်းပါးတယ်လို့ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုကျွန်တော် ထင်မြင်ယူဆပါတယ်။ ထို့အတွက်ကြောင့် ဒီဘတ်ဂျတ်စိစစ်ရေးကော်မတီ ဖွဲ့စည်းပြီးတော့ ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းအား သေချာစွာ စိစစ်မည်ဆိုလျှင် ပြည်သူလူထုရဲ့ ဘဏ္ဍာများကို ပိုမိုအကျိုးရှိစွာ၊ ထိရောက်စွာအသုံးချနိုင်မှာ ဖြစ်တယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

အဲ့ဒါကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကို ပိုမိုဖြေရှင်းနိုင်ရန် လက်တွေ့အမှန်တစ်ကယ် အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီအသစ်များကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရန် အဆိုအား တင်သွင်းအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ ကြွရောက်လာကြတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးကိုလည်း ပိုမိုကောင်းမွန်သင့်တော်မယ်လို့ ယူဆသော ကော်မတီများအား တင်ပြဆွေးနွေးပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြား အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးမည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

**ဦးစိုင်းကျော်ဇေယျ၊ လဲချားမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။** လေးစားအပ်ပါသော

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ လဲချားမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းကျော်ဇေယျ ဖြစ်ပါတယ်။ အခု နမ့်စန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းသူရိန်ဦးတင်သွင်းတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကိုပိုမို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် လက်တွေ့အမှန်တစ်ကယ်အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီ အသစ်များကို တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ထားရှိရန်ဆိုတဲ့ အဆိုကို ကျွန်တော့်အနေနဲ့ လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ ထောက်ခံအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌကကြေညာခြင်း ။ (သို့မဟုတ်)အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကို ပိုမိုဖြေရှင်းနိုင်ရန် လက်တွေ့အမှန်တစ်ကယ် အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီအသစ်များတို့ချဲ့ ဖွဲ့စည်းရန် ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။ [ သုံးကြိမ် တိုင်တိုင်မေးမြန်းပါသည်။ လွှတ်တော်က အတည်ပြုပါသည်။ ]

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းသူရိန်ဦးရဲ့ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကသဘောတူကြောင်း ကြေငြာပါတယ်။ [ သြဘာသံများ။ ]

အဆိုကို ၂၀၁၃ရက်နေ့ ဧပြီလ ၂ ရက်နေ့ အင်္ဂါနေ့မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့(၂. ၄. ၂၀၁၃) ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး၊ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏ “ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကို ပိုမို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် လက်တွေ့အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီအသစ်များကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရန် ” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၂)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ စာရင်းပေးထားပါ တယ်။

အဆိုကို ဆွေးနွေးရန်အတွက် နမ့်ဆန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးအောင်ထွန်းကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

**ဦးအောင်ထွန်း၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။** ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော လေးစားရပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဖိတ်ကြား၍ တက်ရောက်လာကြသော ဧည့်သည်တော်များအားလုံး ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်းဆိုတဲ့ ကာယစိတ္တ၊ နှစ်ဖြာသော သုခနှင့် တစ်လုံးတစ်ဝ တည်း ပြည့်စုံ ကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ် ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် နမ့်ဆန် မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ထွန်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး၏ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကို ပိုမိုဖြေရှင်းနိုင်ရန် လက်တွေ့အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ် နိုင်မည့် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီအသစ်များ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရန် အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေးမှာ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်သည့် အောက်ဖော်ပြပါ ရေးရာကော်မတီ (၃) ရပ်ကို တစ်နှစ်သက်တမ်း ဖြင့် ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ကော်မတီ (၃)ရပ်မှာ-

- (၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်စိစစ်ရေးကော်မတီ
- (၂) ဥပဒေကြမ်းရေးဆွဲရေးကော်မတီ
- (၃) တိုင်းရင်းသားရေးရာကော်မတီတို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ကော်မတီ (၃)ရပ်မှာ သူ့တာဝန်နှင့်သူ ကျေပွန်အောင် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ ၎င်းကော်မတီ (၃)ရပ်အပြင် လိုအပ်ချက်အရ ပြည်သူတို့၏ အခက်အခဲများဖြေရှင်းရာမှာ ပိုမိုလွယ်ကူ ချောမွေ့စေရေးအတွက် လက်တွေ့ကျသည့် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီများဖြစ်သည့်

- (၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ မေးခွန်းများ၊ အဆိုများကို အာမခံခဲ့သော အစိုးရအဖွဲ့၏

အကောင်အထည်ဖော်မှု လေ့လာဆန်းစစ်ရေး ကော်မတီ

- (၂) ပြည်သူများ၏ တိုင်တန်းစာစိစစ်ရေးကော်မတီ
- (၂) ဘတ်ဂျက်စိစစ်ရေးကော်မတီ တို့ ဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ မေးခွန်းများ၊ အဆိုများကို အာမခံခဲ့သော အစိုးရအဖွဲ့၏ အကောင်အထည်ဖော်မှု လေ့လာဆန်းစစ်ရေးကော်မတီနှင့် ပတ်သက်ပြီး တင်ပြရလျှင် ပြည်နယ်လွှတ်တော် အစည်းအဝေးသည် အမြင့်ဆုံး အစည်းအဝေးတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒ၊ လိုလားချက်၊ မျှော်လင့်ချက်တွေကို ပြည်သူ့အသံ လွှတ်တော်အသံ၊ ပြည်သူ့ဆန္ဒ လွှတ်တော်ဆန္ဒ၊ ပြည်သူများရဲ့ လိုလားချက် လွှတ်တော်က ဖော်ဆောင်ရွက်ဆိုတဲ့ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ပြည်သူများ၏ကိုယ်စား ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက လွှတ်တော်မှာ မေးခွန်းများ၊ အဆိုများကို တင်သွင်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုယ်စားလှယ်များ၏ မေးခွန်းများအဆိုများကိုလည်း ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင်များက အချိန်နှင့် တပြေးညီ ဖြေကြားကတိပေးအာမခံချက်များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ပြည်သူများကလည်း မိမိတို့ လိုလားချက်များကို အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများက အမှန်တကယ်ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးနေပြီဟု တွေးဆရင်း နှလုံးပီတိ ဝမ်းအိထိ ဖြစ်နေကြပါတယ်။ ဘယ်အတိုင်းအတာအထိ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီးဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း သိလိုကြတာ အမှန်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ မေးခွန်းများ၊ အဆိုများကို အာမခံပေးသည့်အတိုင်း ဘယ်အတိုင်းအတာအထိ ပြီးစီးပြီ၊ ဘယ်လောက်ကျန်သည်၊ မည်သည့်အတွက် ကြောင့် လုပ်ဆောင်ရန် ကျန်ရှိနေသေးသည်ဆိုသည့် လုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကော်မတီတစ်ရပ် ဖွဲ့စည်းတာဝန် ပေးအပ်ရန် လိုအပ်လျက် ရှိပါတယ်။ သို့မှသာ ပြည်သူများကို ပြန်လည်တင်ပြနိုင်မှာ ဖြစ်ပြီး ပြည်သူများရဲ့ လိုလားချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအချက်ဖြစ်တဲ့ စိစစ်ရေးကော်မတီဖွဲ့စည်းရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။ လက်ရှိ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံဟာ ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်မှာ စတင်လျှောက်လှမ်းနေပြီဆိုတာ အားလုံးအသိပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အနေနဲ့လည်း ပွင့်လင်းမြင်သာတဲ့စနစ်ကို ကျင့်သုံးနေပါတယ်။ ယခင်က **Up Down** ဆိုတဲ့အပေါ်က ညွှန်ကြားချက်တွေကို အောက်ခြေအဆင့်ဆင့်က အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာမှ ဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ အနေအထားမှာ လုပ်ငန်းအောင်မြင်မှုက နည်းပါးခဲ့ပါတယ်။ ယခုဆိုလျှင် **Bottom Up** ဆိုတဲ့ အောက်ခြေမှ အထက်အဆင့်ဆင့်ကို ဖော်ဆောင်ရွက်တဲ့ နည်းလမ်းကို အသုံးပြုနေကြပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်သူနှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်ကြားမှာ ဆက်ဆံရေး ဆောင်ရွက် တဲ့နေရာမှာ ရှေးထုံးကိုမပစ်ပယ်နိုင်သေးတဲ့ အချို့ဝန်ထမ်းပုဂ္ဂိုလ်များကြောင့် အဆင်မပြေမှုများ ရှိနေ သေးကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။

ဒါကြောင့် ပြည်သူများ၏ အဆင်မပြေမှုများနှင့် ပတ်သက်ပြီး တိုင်တန်းလာတဲ့အခါမှာ အမှန်တကယ်ဟုတ်မဟုတ် စိစစ်ဖို့နဲ့ ဟုတ်ခဲ့လျှင် ဘယ်လိုဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်သင့်တယ်ဆိုတဲ့ စိစစ်ရေး ကော်မတီ (၁)ရပ် ဖွဲ့စည်းဖို့ လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြလိုပါတယ်။ သို့မှသာ ပျက်အစဉ် ပြင်ခဏဆိုတဲ့ စကားအတိုင်း ပြည်သူများ ကျေနပ်ပြီး ဆန္ဒပြည့်ဝနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နောက်ဆုံးတစ်ခုဖြစ်တဲ့ ဘတ်ဂျက်စိစစ်ရေးကော်မတီနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ ဓနအင်အားတောင့်တင်းခိုင်မာတဲ့ နိုင်ငံတစ်ခု မဟုတ်ပါဘူး။ ခြိုးခြံချွေတာပြီး ရှိတာ လေးနဲ့ လှအောင်ဝတ်၊ ရှိတာလေးနဲ့ ဝအောင်စားရတဲ့ အခြေအနေပါ။ **Clean Government** ဖြစ်ဖို့

အတွက် ဝန်ထမ်းများလစာတိုးပေးရေးအတွက်တောင် လွှတ်တော်နဲ့ အစိုးရကြားမှာ လွန်ဆွဲနေရတဲ့ အနေအထား ဖြစ်ရပါတယ်။ ဒီလိုဖြစ်တာကလည်း နိုင်ငံ့ဘတ်ဂျက် မပိုလျှံလို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံ့ဘတ်ဂျက်ပဲ ကြည့်ကြည့်၊ ပြည်နယ် ဘတ်ဂျက်ပဲ ဖြစ်ဖြစ် အမြဲတမ်း လိုငွေပြနေတာကို တွေ့ရှိရမှာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက် အလဟဿ မဖြစ်စေရေးအတွက် အမှန်တကယ် လိုအပ်ငွေ ရှိ/မရှိ။ လိုအပ်တဲ့ အတိုင်းအတာ ပမာဏ ကိုက်ညီမှု ရှိ/မရှိဆိုတာ စိစစ်ဖို့အတွက် ဘတ်ဂျက်စိစစ်ရေး ကော်မတီ (၁)ရပ် ဖွဲ့စည်းဖို့ လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး၏ “ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကို ပိုမိုဖြေရှင်းနိုင်ရန် လက်တွေ့အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လွှတ်တော်ရေးရာ ကော်မတီအသစ်များကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရန် ” အဆိုကို လေးလေး နက်နက် ထောက်ခံဆွေးနွေးရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး ညောင်ရွှေမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးအောင်ကြည်ဝင်းက ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးအောင်ကြည်ဝင်း၊ ညောင်ရွှေမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ၊ ဧည့်သည်တော်များ၊ စိတ္တကာယ နှစ်ဖြာပန်းပမာ လန်းပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သကာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ညောင်ရွှေမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကြည်ဝင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး တင်သွင်းခဲ့သော “ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကို ပိုမိုဖြေရှင်းနိုင်ရန် လက်တွေ့ အမှန်တကယ်အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လွှတ်တော်ရေးရာ ကော်မတီအသစ်များကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရန် ” အဆိုကို ဆွေးနွေးတင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်၏ သက်တမ်းဟာ ယခုဆိုလျှင် (၂)နှစ် ကျော်လွန်ကာလရောက်ရှိလာပြီဖြစ်ပါတယ်။ ကိုယ်စားလှယ် အသီးသီးကလည်း မိမိဒေသလိုအပ်ချက်များကို ဒေသခံလူထုကို အခြေခံပြုပြီး လူမှုရေးအသွင်သဏ္ဍာန်နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် တင်ပြလုပ်ဆောင်နေကြပါပြီ။ ထိုကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ရာမှာ ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးတည်း လုပ်ဆောင်နိုင်တဲ့ ကိစ္စရပ် ရှိသလို၊ ကော်မတီတစ်ရပ်အနေနဲ့ စုံစမ်းလုပ်ဆောင်ရမည့် ကိစ္စရပ်များလည်း ကြုံတွေ့ နေရပါတယ်။ ၎င်းအပြင် ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်ဟာ နယ်မြေကျယ်ဝန်းပြီး မြို့နယ် (၅၅)မြို့နယ်ခန့် ရှိနေသည့်အတွက် လုပ်ငန်းကိစ္စရပ်များ လုပ်ဆောင်ရာတွင် အချိန်ကာလများစွာပေး၍လုပ်ဆောင်နေ သည့်အတွက် ကြန့်ကြာမှုများစွာ ရှိနေပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကလည်း မိမိလွှတ်တော်က ပေးအပ်သည့် တာဝန်များနှင့်အတူ ကွင်းဆင်းလုပ်ဆောင်နိုင်ပါမှ ပို၍ ခရီးပေါက်ရောက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှာ ကော်မတီများ၊ ကော်မရှင်များ အမြောက်အများ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်နိုင် ရေးအတွက် ခရီးပေါက်ရောက်မှု များစွာရှိနေပြီး ရှမ်းပြည်နယ်ဟာ ပြည်နယ်များထဲမှာ အကြီးဆုံးပြည်နယ် ဖြစ်သလို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်သည်လည်း တိုင်းနဲ့ပြည်နယ်အဆင့်မှာ ကိုယ်စားလှယ်အများဆုံး လွှတ်တော် တစ်ခုဖြစ်နေပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အကြီးဆုံးပြည်နယ်မှာ မြောက်မြားစွာရှိသော ပြည်သူလူထုရဲ့ အခက်အခဲ များကို ပိုမိုဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန် လိုအပ်နေသော လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီများကို လက်တွေ့ကျကျ အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရေးအတွက် ဖွဲ့စည်းသင့်ကြောင်း တင်ပြဆွေးနွေးအပ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား ဖွဲ့စည်းတဲ့ လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီများဟာ အစိုးရအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းရပ်များကို တဘက်တလမ်းက များစွာအထောက်အကူပြုစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းသင့်သည်ဟုထင်သော ကော်မတီများ၊ ကော်မတီများတွင်လည်း လုပ်ကိုင်နိုင်ပြီး အတွေ့အကြုံရှိသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်စေပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်အဆင့် နှင့် ကိုက်ညီမည့် သို့မဟုတ် လိုအပ်မည့် ကော်မတီအချို့ကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ရေးအတွက် အောက်ပါကော်မတီများ ထဲမှ လိုအပ်သလို ဖွဲ့စည်းပေးနိုင်ရေးအတွက် ပူးတွဲတင်ပြအပ်ပါတယ်။ လိုအပ်မည့် ကော်မတီများကတော့-

- (၁) လွှတ်တော်၏ ကတိများ အာမခံချက်များနှင့် တာဝန်ခံမှုများနှင့် ပတ်သက်သော ကော်မတီ
- (၂) လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှု စုံစမ်းရေးကော်မတီ
- (၃) ပြည်သူများ၏ တိုင်ကြားစာနှင့် အသနားခံစာများ လက်ခံစိစစ်ရေး ကော်မတီ
- (၄) ပြည်နယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုကော်မတီ
- (၅) ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီ
- (၆) ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်၍ လေ့လာသုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်

အစရှိသော ကော်မတီများမှ အရေးကြီးလိုအပ်မည်ထင်သော ကော်မတီများကို သင့်လျော်သော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၆၇ (က)နှင့်အညီ ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်ပေးသင့်ပါကြောင်း အကြံပြုဆွေးနွေးအပ်ပါတယ်။ ယခုအချိန်မှာဆိုလျှင် ကျွန်တော်တို့ ကိုယ်စားလှယ်များဟာ ဒဏ်ရာဖြင့် သတိမေ့မြောလူနာအဖြစ်ကနေ ပြန်လည် နလန်ထူ လာနိုင်ပါပြီ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သတိမေ့နေတဲ့ လူနာဟာ ကိုယ့်ကိုကိုယ် ဘယ်ရောက်မှန်းမသိပေမဲ့ မျက်လုံးဖွင့်ပြီး ကြည့်လာနိုင်ပါပြီ။ ကြည့်နေတဲ့ မျက်လုံးဟာ မှိတ်ပြီး ပြန်လည်အိပ်မပျော်သွားနိုင်အောင် လိုအပ်မည့် ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းပေးနိုင်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးတင်ပြရင်း ကျေးဇူးတင်စွာဖြင့် နိဂုံးအဆုံးသတ်အပ်ပါ တယ်ခင်ဗျား။

**အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးဖို့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအား ပန်ကြားပါတယ်။

**ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကြွရောက်လာတဲ့ ဧည့်သည်တော်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ခညောင်းနိုင်ကြပါစေလို့ ဦးစွာ ပဏာမ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး၊ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၂)၏ အဆိုဖြစ်တဲ့ “ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကို ပိုမို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် လက်တွေ့အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လွှတ်တော်ရေးရာ ကော်မတီအသစ် များကို တိုးချဲ့ ဖွဲ့စည်းရန် ” ဆိုတဲ့ အဆိုနှင့် ပတ်သက်ပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၂)ဦးက ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားပါတယ်။

ကျွန်တော့်အနေနဲ့ မိဘပြည်သူများအတွက် အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းဖို့ ကျွန်တော်တို့အမိ ရှမ်းပြည်နယ် ကြီးရဲ့ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းဖို့အတွက် လိုအပ်လျှင် ဖွဲ့စည်းရမည့် အဖွဲ့အစည်းတွေဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒီအဆိုနှင့် ပတ်သက်၍ ပြင်ဆင်ချက်တစ်ခုတော့ တင်သွင်းလိုပါတယ်။ ပြင်ဆင်ချက်မှာ အဆိုတွင်ပါသည့် “ လက်တွေ့အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် ” ဆိုသည့် စကားလုံးပါဝင်နေသည့်

အတွက် ထိုစကားလုံးသည် ယခင် ဖွဲ့စည်းထားသည့် အဖွဲ့အစည်းကို မထိမဲ့မြင်သဘောမျိုး၊ မလေးစားရာကျ တဲ့ သဘောမျိုးကျနေတဲ့အတွက် ပြောင်းလဲပြီးတော့ “ လက်တွေ့အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် ” ဆိုသည့် စကားလုံးအစား “ လိုအပ်သည့်အတွက် ဖွဲ့စည်းမည့် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီများ ” ဟု ပြောင်းလဲပါက ပိုမိုသင့်လျော်မည်ဟု အဆိုကို ပြင်ဆင်ပြီးတင်သွင်းခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော့်အနေနဲ့ အလုပ်လုပ်တိုင်းလည်း ကောင်းတဲ့လက္ခဏာ မဟုတ်ပါဘူး။ ပြဿနာမရှိလို့ အလုပ်မလုပ်တာပါလို့ ယူဆပါတယ်။ ဥပမာ အနေနဲ့ ကလေးတွေ အမြဲတမ်း အော်နေသော “ မီးလာပြီဟေ့ ” ဆိုသော စကားလုံးသည် မကောင်းပါ။ မီးလာတာတော့ကောင်းပါတယ်။ ခဏခဏ အော်လျှင်တော့ မီးခဏခဏပျက်လို့ပါ။ ဒါကြောင့် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီများ ခဏခဏအလုပ်လုပ်နေလျှင် ခက်ခဲတဲ့ ပြဿနာများနေလို့ပါ။ ထိုအခက်အခဲ ပြဿနာများမဖြစ်အောင် မည်သူ့မှာ တာဝန်ရှိပါသလဲဆိုလျှင် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များမှာလည်း တာဝန်ရှိပါတယ်။ မိဘပြည်သူများ၏ အချုပ်အခြာ အာဏာ (၃)ရပ်ကို ကိုယ်စားရွေးချယ် ကိုင်တွယ်ကျင့်သုံးတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အနေနဲ့လည်း ပြဿနာများ မဖြစ်အောင် မိဘပြည်သူများကို ဦးဆောင်ပြီးတော့ ဆောင်ရွက်ဖို့လိုပါတယ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားကောင်းမှ လွှတ်တော်လည်း အားကောင်းပါ့မယ်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက မိဘပြည်သူများရဲ့အားကို မှီခိုပါတယ်။ ဒါကြောင့်ဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းပြီးလျှင်လည်း တကယ်တမ်း အကောင်အထည်ဖော် လုပ်ဆောင်မည့် ပုဂ္ဂိုလ်များကတော့ အများအားဖြင့် မိဘပြည်သူများပဲ ဖြစ်ပါတယ်ဆိုတဲ့အကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးလိုပါတယ်။ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းပြီးမှ မိဘပြည်သူများ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိလျှင် ထိုဥပဒေသည် မိဘပြည်သူများကိုပြန်ပြီး ဒဏ်ခတ်စေတဲ့ ဥပဒေဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေဆိုသည်မှာ မိဘပြည်သူများရဲ့ အကျိုးကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်တဲ့ ဥပဒေဖြစ်သင့်ပါတယ်။ မိဘပြည်သူ များလည်း လိုက်နာရန် လိုအပ်ပါတယ်။ လိုက်နာနိုင်ရန်အတွက်လည်း ဥပဒေအကြောင်း နားလည်သည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များထဲမှာ တာဝန်ရှိတယ် ဆိုတဲ့အကြောင်း ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။

ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့အစိုးရအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့တည်းအနေနဲ့ လုပ်ဆောင်ပေးလိုလည်း ကိစ္စရပ်တွေ မပြီးနိုင်ပါ။ လွှတ်တော်တစ်ခုနှင့် ဆောင်ရွက်၍လည်း မပြီးနိုင်ပါ။ အားလုံး စုပေါင်းပါဝင် လုပ်ဆောင်မှသာ လျှင် ရှမ်းပြည်နယ်တိုးတက်မည်။ လွှတ်တော်လည်း တိုးတက်လာမည်။ အားကောင်းလာမည်ဆိုသည့် အကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားရင်းနဲ့ အဆိုကို ခေါင်းစဉ်ပြောင်း၍ တင်သွင်းပေးပါရန် လေးစားစွာဖြင့် ပန်ကြားပါတယ် ခင်ဗျား။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအနေနဲ့ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စာသားအချို့ကို ပြင်ဆင်ပေးရန် အဆိုပြုလာပါတယ်။ ၎င်းစာသားကတော့ “ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကို ပိုမိုဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်ချက်အရ လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီအသစ်များကို တိုးချဲ့ ဖွဲ့စည်းရန် ” ဟု ပါရှိပါတယ်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် လက်တွေ့ အမှန်တကယ်အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လွှတ်တော်ရေးရာ ဆိုသည့်နေရာမှာ ၎င်းစာသားသည် ဖွဲ့စည်းခဲ့တဲ့ လွှတ်တော်ကော်မတီ (၃)ရပ်အတွက် လက်တွေ့အမှန်တကယ် အလုပ်မလုပ်ဟုဆိုသည့် သဘောသက်ရောက်စေတဲ့အတွက် “လက်တွေ့အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လွှတ်တော် ရေးရာကော်မတီ” အစား “ပိုမိုဖြေရှင်း နိုင်ရန်အတွက်လိုအပ်ချက်အရ လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီ အသစ်များ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရန် ” ဟု တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ ဆွေးနွေးချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အဆိုရှင် ဦးစိုင်းသူရိန်ဦးမှ ဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး၊ နမ့်စန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော့် အဆိုမှာ ပါရှိတဲ့ “လက်တွေ့အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ်နိုင်မည့်” စကားလုံးအစား လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြီး အဆိုတင်သွင်းခဲ့တဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကို ပိုမိုဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်ချက်အရ လွှတ်တော်ရေးရာ ကော်မတီ အသစ်များကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရန် ” ဆိုတဲ့ပြင်ဆင်အဆိုပြုချက်ကို သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး၊ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏ “ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင် ပြည်သူလူထု၏ အခက်အခဲများကို ပိုမိုဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်ချက်အရ လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီအသစ်များကို တိုးချဲ့ ဖွဲ့စည်းရန်” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒရယူပါမယ်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်မှ အတည်ပြုရန် (သဘောတူပါ သလားခင်ဗျား) (၃) ကြိမ်

(၃)ကြိမ်တိုင်တိုင် မေးပါသည်။ လွှတ်တော်မှ သဘောတူပါသည်။

လွှတ်တော်မှ သဘောတူပါသဖြင့် ဤအဆိုကို အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ကော်မတီများကို လူပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ကော်မတီအသီးသီးအတွက် တာဝန် ဝတ္တရားများ၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို သတ်မှတ်ပြီးတဲ့အခါ စတင်ဖွဲ့စည်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။